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Přijměte pozvání na divadelní 
představení. Děti zveme na Hurvínka 
a dospělé na Lovce bobrů.  
Obě představení budou v říjnu 
a informace naleznete v tomto čísle. 

Připomeňme si události letošního léta.  
Jak se dařilo našim hasičům, když nehasili. 
Jaký byl Hasofest a Hasoběh?  
Povedly se sokolské akce? Kde prezentovali 
naši sousedé obec a své umění. 

Zveme za kulturou Jaké bylo léto? 
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INZERCE

OBSAH SLOVO STAROSTY

Milí sousedé,
srdečně vás vítám po krásných prázdninách a dovo-

lených, které nám přinesly odpočinek a novou energii do 
nadcházejícího období. 

Přeji všem dětem úspěšný a radostný start do nového 
školního roku, plného poznání a nových zážitků.

Rád bych se s vámi podělil o úspěchy, které jsme společně 
s naším zastupitelstvem dosáhli během letního období. 

Jsme moc rádi, že jsme dokončili dvě významná výběrová 
řízení na dodavatele pro realizaci chodníku a dešťové ka-
nalizace v ulici Mořinská. Již 28. srpna se pustíme do prací, 
které nejen zvýší bezpečnost, ale i estetickou hodnotu naší 
ulice. Díky těmto úpravám se také vypořádáme s problémy 
ohledně odvodu dešťových vod.

S některými komplikacemi v průběhu výstavby po-
čítáme, avšak již nyní se omlouvám za všechny případné 
nepříjemnosti, které by mohly vzniknout. Vaše trpělivost 
a pochopení jsou pro nás velmi cenné.

Dalším významným krokem je zahájení montáže foto-
voltaických panelů na naší školce a čistírně odpadních vod. 

Těšíme se také na dodání elektrovozu pro naši pečova-
telskou službu, což je pro nás důležitý krok směrem k eko-
logickému a udržitelnému provozu. 

Jsme moc rádi, že i naše obec se může aktivně zapojit do 
zelených řešení a úspor energií.

Nákup nové komunální techniky nám umožnil efektiv-
nější údržbu zelených ploch v obci. Sekání trávy, zametání 
cest a následné zalévání jsou nyní efektivnější a pečlivější 
než kdy dříve.

S přáním příjemného podzimu vám všem děkuji za vaši 
podporu a aktivitu ve prospěch naší komunity. Vaše názory 
jsou pro nás důležité, a proto vás zvu k otevřené komunikaci 
a sdílení nápadů. 

Přejme si společně, aby tento podzim byl plný klidu, 
krásných okamžiků a pohody.

Tomáš Snopek
starosta obce

MOŘINSKÁ ULICE
V pondělí 28. srpna začala v naší obci rekonstrukce 

Mořinské ulice. Když jsme žádali o povolení k budování 
kanalizace, Středočeský kraj podmínil svůj souhlas násled-
nou homogenizací povrchu. To znamená vybudování nové 
ucelené asfaltové vrstvy v Mořinské ulici. Rekonstrukce si 
vyžádá úplnou uzavírku této ulice, a to od mostku až po 
parkoviště u České hospody. 

Uzávěrka pravděpodobně potrvá do konce října, ale 
příjezd majitelům ke svým nemovitostem bude samozřej-
mě umožněn. Kromě nového povrchu v ulici zbudujeme 
dešťovou kanalizaci, obrubník a vjezdy k nemovitostem. 
Celkové náklady dosahují 6 mil. Kč. Od kraje jsme získali 
příspěvek na homogenizaci ve výši 650 tis. Kč a budeme 
žádat i o dotaci na zbudování chodníku.

AUTOBUSOVÁ LINKA
V pondělí 4. září začne fungovat autobusová linka 672. 

T E X T:  J I Ř Í  K R ÁT K Ý,  M Í S T O S TA RO S TA A  T O M Á Š S N O P E K ,  S TA RO S TA

V průběhu září zahájíme rekonstrukci Mořinské ulice. Během rekonstrukce bude ulice 
několik týdnů úplně uzavřena pro auta. 

REKONSTRUKCE MOŘINSKÉ ULICE ZAČNE V ZÁŘÍ
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MIKINA „SRDCOVKA“

Pánská mikina v minimalistickém designu s kapucí 
a klokankou, vyrobená v ČR jen pro Hlásnou Tře-
baň a Rovina ze značkového materiálu s certifikací  
oeko-tex standart 100.
Skladem velikosti: L, XL, XXL (ostatní velikosti na obj.)
Barva: mentolově zelená 
Materiál: 65 % Bavlna, 35 % PES
Střih COMFORT FIT zajistí maximální volnost po-
hybu a pohodlné nošení. Naše „srdcovka“ je vytištěna 
3D tiskem na líci, na kapuci je vyveden nápis HT+R. 
Stylový kousek na chladnější večery.
Cena: 1 300,- Kč
Zakoupit můžete na obecním úřadě, možná platba 
v hotovosti nebo kartou.

FOTOVOLTAICKÉ PANELY – MATEŘSKÁ 
ŠKOLKA A ČOV

V polovině srpna jsme zahájili montáž fotovoltaických 
panelů na budovu mateřské školy. Panely přibudou také na 
čističce odpadních vod, kterou vybavíme také bateriemi 
pro akumulaci energie. Do konce září bychom měli mít 
projekt dokončený. Z celkových nákladů 1 mil. Kč bude 
obec hradit pouze 25 %, zbytek pokryje dotace. 

SCHVÁLILI JSME VSTUP DO SVAZKU OBCÍ 
K VÝSTAVBĚ ŠKOLY

Zastupitelstvo v srpnu schválilo vstup do dobrovolného 
svazku obcí spolu se Zadní Třebaní, Karlštejnem a Srb-
skem. Svazek obcí je zakládán s cílem vybudovat společnou 
základní školu.

Nechali jsme si zpracovat demografickou analýzu, ze 
které vyplývá, že v obcích svazku v nejbližších 10 letech 
pravděpodobně nedojde k dramatickému nárůstu počtu 
školou povinných dětí. 

Ačkoliv bude počet obyvatel v našich obcích nadále 
růst, počet dětí nastupujících do první a šesté třídy základ-
ní školy by již růst dramaticky neměl. Pro nás má výsledek 
analýzy ten závěr, že novou školu potřebujeme a zároveň 
máme čas na přípravu projektu.

TRAKTŮREK
V červenci jsme pořídili nového pomocníka pro práci 

v obci – multifunkční minitraktor. S ním naši pracovníci 
mnohem efektivněji zvládnou péči o zeleň, jako je sekání 
trávy a zalévání, či zametání chodníků.

INFORMACE Z ÚŘADU INFORMACE Z ÚŘADU

T E X T:  J I Ř Í  K R ÁT K Ý,  M Í S T O S TA RO S TA 

T E X T:  J I Ř Í  K R ÁT K Ý,  M Í S T O S TA RO S TA 

T E X T:  J A N A Š VÁC H O VÁ ,  S O C I Á L N Í KO M I S E

PROGRAM HLÁSNÁ TŘEBAŇ A ROVINA SOBĚ  
MÁ PRVNÍ DÁRCE

MIKINA V OBECNÍM BRANDU JE NYNÍ K PRODEJI

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA V OBCI
V červenci jsme vyhlásili program Hlásná Třebaň a Ro-

vina sobě, který umožňuje lidem přispívat na zkrášlení 
obce. Máme radost, že se přes léto podařilo vybrat celkem 
14.000 Kč od prvních pěti dárců. Děkujeme!

JAK SE MŮŽETE ZAPOJIT DO PROGRAMU?

A.  Pomocí QR platby ve vaší bankovní aplikaci můžete 
přispět hned, stačí doplnit částku a vaše jméno a kon-
takt do zprávy pro příjemce. 

My se s Vámi následně spojíme a dohod-
neme vystavení potvrzení o daru atp.

B.  Dáte nám vědět, že máte zájem se 
do programu zapojit – e-mailem 
(sobe@hlasnatreban.cz), telefonicky 
(311 681 101). 

Ozveme se vám co nejdříve a dohodneme detaily, uzavřeme 
darovací smlouvu.

Hlásná Třebaň a Rovina jsou naší „srdcovkou“. Značku 
„srdcovku“ jsme vymysleli, abyste rychle poznali, že s vámi 
komunikuje Obec Hlásná Třebaň. Srdcovku najdete na 
plakátech nebo příspěvcích na sociálních sítích a nově 
i na oblečení.

Ve spolupráci s českým výrobcem oblečení Rejoice Flowers 
Manufactory pro vás přinášíme limitovanou edici oblečení 
s naší „srdcovkou“. Oblečení jsme nechali ušít v malé sérii 
a prodáváme jej za nákladovou cenu.

Jednou ze služeb, kterou nabízí svým občanům obec Hlásná 
Třebaň je pečovatelská služba. Ta je v obci zřízena už přes 
třicet let a pomohla již více než dvěma stům klientů. Dnes 
se o klienty stará místní občanka, pečovatelka Markéta 
Voborníková a co vše tato služba klientům nabízí?
Mezi základní činnosti patří především pomoc při zvlá-
dání běžných úkonů o vlastní osobu, pomoc při osobní 
hygieně nebo podmínek pro osobní hygienu. Dále sem 
patří poskytnutí stravy nebo pomoc při jejím zajištění, 
pomoc při zajištění chodu domácnosti a v neposlední řadě 
zprostředkování kontaktu se společenským prostředím. Ve 
spolupráci se sociální pracovnicí může služba pomoci svým 
klientům zajistit například i kompenzační pomůcky, jednat 
s úřady v oblasti sociální podpory doprovázení k lékaři, na 
orgány veřejné moci a instituce poskytující veřejné služby 
a doprovázení zpět či kadeřnické služby.
Pečovatelka dochází ke klientům přímo domů a ti tak 
mohou žít spokojeně doma ve známém prostředí. I ve vyš-
ším věku si všichni přejeme zachovat svoji samostatnost 
a nezávislost na ostatních.

Někdy stačí jen drobná pomoc podaná ruka, pomoc s vět-
ším nákupem nebo společnost na cestě k lékaři. Služba je 
poskytována obyvatelům Hlásné Třebaně, Rovin a Karl-
štejna. Osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu 
věku, vážného onemocnění nebo zdravotního postižení, 
a rodinám s dětmi, jejichž situace vyžaduje pomoc jiné 
osoby.
Pokud byste rádi využili pečovatelskou službu nebo si 
nejste jistí, zda můžete službu využít , spojte se s námi 
telefonicky či mailem nebo se zastavit přímo na obecním 
úřadě. Pečovatelka si s Vámi domluví osobní schůzku u Vás 
doma, kde projdete Vaše potřeby a naše možnosti. Zároveň 
Vás seznámí s ceníkem služeb a chodem služby jako takové. 

Pečovatelská služba Hlásná Třebaň 
+420 601 375 948  
obec@hlasnatreban.cz
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ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

DĚJE SE KOLEM NÁS V ZÁŘÍ POZOR NA ZÁLETY! 

NA PÁR DNÍ SOUČÁST TŘEHUSKU V CHORVATSKU 

T E X T:  K L Á R A KO VA Ř Í KO VÁ ,  M I L O S L AVA S N O P E K ,  J I Ř Í  K R ÁT K Ý
F O T O : K L Á R A KO VA Ř Í KO VÁ ,  M I L O S L AVA S N O P E K ,  A RC H I V D O B RO V O L N Í K Ů,  S P O L K Ů A  O B C Í

T E X T:  P E T R N.  S T Ý B L O,  Č E S K Ý S VA Z O C H R Á N C Ů P Ř Í RO DY

T E X T:  Č L E N O V É A RT C L U B U F E R DI N A N D

DĚTEM ZAČÍNÁ NOVÝ ŠKOLNÍ ROK
–  Vyučování ve školním roce 2023/2024 začalo  

v pondělí 4. září 2023. Podzimní prázdniny jsou 
stanoveny na čtvrtek 26. října a pátek 27. října 2023.

–  Vánoční prázdniny začínají v sobotu 23. prosince 
2023 a končí v úterý 2. ledna 2024. Vyučování začne 
ve středu 3. ledna 2024.

–  Vysvědčení s hodnocením za první pololetí bude  
žákům předáno ve středu 31. ledna 2024.

–  Jednodenní pololetní prázdniny připadnou na pátek 
2. února 2024.

–  Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek  
28. března 2024.

–  Vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno 
v pátek 28. června 2024.

–  Hlavní prázdniny trvají od 29. června 2024  
do 1. září 2024.

–  Jarní prázdniny v okrese Praha-Západ spadají na 
dny od 19.2. – 25.2. 2024

–  Jarní prázdniny v okrese Beroun spadají na dny  
od 11.3.-17.3. 2024

PAVEL ZDOLAL PÁKISTÁNSKOU HORU
V červenci náš soused a horolezec Pavel Burda zdolal 

další osmitisícovou horu. Šlo o Broad Peak v Pákistánu. 
Společně s kamarádem Martinem ji zdolali sami dva bez 
pomoci kyslíku a výškových nosičů. O tom, jak a čím si 
Pavel musel projít, jaká byla cesta na vrchol i dolů z něj, 
se dozvíme na setkání, které připravujeme na podzim.

DŮM PŘÍRODY V KONĚPRUSÍCH FINIŠUJE
Návštěvnické středisko Českého krasu vzniká 

u Koněpruských jeskyní v geologicky pozoruhodném 
území národních přírodních památek Kotýz a Zlatý 
kůň nad velkolomem Čertovy schody. Bude zde stálá 
expozice o přírodě Českého krasu, která návštěvníky 
pobaví i poučí. Každého vtáhne například do příběhu 
o zrození trilobita, vzniku krasové krajiny a objevování 
jeskyní. Ukáže, že dnešní krajina a příroda Českého kra-
su vznikla a je dotvářená dlouhodobou činností člověka. 
Seznámí s místními chráněnými druhy a nutností jejich 
ochrany. Návštěvníci se mohou těšit na různé mecha-
nické aktivity, pokusy, tematická zákoutí i prolézačku 
umělou jeskyní. 

MILOSTIVÉ LÉTO 2023
Tato zákonná úprava umožňuje mimořádné od-

puštění příslušenství u dluhů na sociálním pojištění, 
daních a některých dalších pohledávkách. Podmínkou 
odpuštění příslušenství je, že dlužník zaplatí původní 
dluh v zákonné lhůtě. Požádat o odpuštění příslušen-
ství lze do 30. listopadu 2023. www.milostiveleto.cz,  
www.jakprezitdluhy.cz

Do našich záchranných stanic v těchto dnech velmi 
často volají lidé, že jim vlétlo do oknem ložnice (špajzu, 
koupelny...) hejno netopýrů. A co teď mají dělat? Zběsile 
to létá, naráží do všeho možného, píská, padá, zalézá 
do každé škvíry... I pro odborníky je to trochu záhada. 
V této době vytvářejí některé druhy netopýrů dočasná 
hejna. Zřejmě v nich jde právě o to rozmnožování, ale 
úplně jisté to také není. Víme jen, že jde o naše nejmenší 
netopýry – netopýry hvízdavé, anebo naopak o velký druh 
netopýrů rezavých. V naší mluvě o hvízdavce a rezavce. 
Jednotlivci i hejna těchto netopýrů velmi často pronik-
nou do lidských obydlí. Některá města jsou už těmito 
invazemi docela proslavená. Třeba Plzeň, Domažlice, 
Liberec. Tam mají záchranné stanice skutečně problém. 
Běžně je volají nešťastní obyvatelé bytů, že se jim usídlilo 
v ložnici či koupelně třeba 200 netopýrů najednou. A to 
ani nemuseli hledat otevřené okno, prostě jen prolezli 
ventilačkou, či dokonce větrákem do koupelny. Proč to 
dělají, to nikdo neví. Zálety jednotlivých netopýrů do 
bytů jsou však běžné všude po republice. Co se s tím dá 
dělat? Těžko někomu radit, že by měl na noc zavírat okna. 
Pomůže samozřejmě síťka proti hmyzu či hustá mřížka 
u větráku. A když už netopýra v této době v domě máte, 
většinou stačí zhasnout, otevřít okno a odejít z místnosti. 
On se uklidní a najde si cestu ven. 

Odvážnější z nás si vezmou rukavici či obalí ruku 
hadrem a netopýra jemně seberou a odnesou ven. Ochra-
na ruky je nutná, když chytnete netopýra, snaží se vás 
kousnout. Zuby má malé, ale fakt ostré. Pokud byl netopýr 
u vás zavřený déle, je lepší, když se dostane do rukou 
odborníků ze záchranné stanice. Je totiž vysílený, de-
hydratovaný, a odnesete-li ho jen ven, zřejmě nepřežije. 
Stejně tak radši volejte odborníky, pokud vás navštíví 
celé hejno netopýrů. Čím déle jsou v místnosti, tím více 
se rozlezou do různých skulin, kde by vás ani nenapadlo 
je hledat. Vždycky pak volejte odborníky, pokud na ne-
topýra narazíte v době, kdy už venku mrzne. Všechny 
druhy netopýrů jsou u nás zákonem chráněny a co víc, 
měli bychom si jich považovat, protože během léta uloví 
kilogramy komárů a jiného nepříjemného hmyzu. 

KAPITOLA 1 – ZKOUŠKA
Na stole seznam písniček na dvě stránky. Některé 

názvy mi nic neříkají. Tak Milda natáhne harmoniku a po 
prvních taktech je mi to jasné. Jasně, že ji znám. Švestkový 
knedlíky? No tak ty jsem znala jen na talíři. A taková 
důležitá písnička! Ale to jsem nenechala náhodě. Poctivě 
jsem se ji učila. Ještě zkusit pár kousků, které mi nebyly 
povědomé. Ale naštěstí měly tolik slok, že u poslední jsem 
se chytila. Zbytek písniček není třeba zkoušet, ty jsou 
jasné jako sluníčko nad hlavou v pravé poledne. 

KAPITOLA 2 – KOSTÝMNÍ PŘÍPRAVA 
Co já si vezmu na sebe! Civil, no to není problém, pár 

letních šatů. Ale co na pódium? Mohly bychom spolu 
s Jitkou alespoň trochu ladit. Tak hurá – koupíme si bílé 
halenky selského typu. Tak. Krojové sukně, ty bychom 
tedy měly. Kuchařské zástěry, hm, ta je velmi důležitá. 
Následuje velké hrabošení v mém historickém depozi-
táři. Paráda, krásné dobové zástěry jsou na světě. Tak 
teď je vybělit, naškrobit, vyžehlit. Ještě červené šátečky 
a pruhované tričko, budeme i za námořníky. 

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

Máte snímek obce a okolí, o který se s námi 
chcete podělit? 
Pošlete nám ho v min. velikosti 1,5 MB 
s krátkým popisem a datem vzniku na 
zpravodaj@hlasnatreban.cz

Kam volat pro pomoc s netopýry
774 155 155 Centrála záchranných stanic
774 155 185 Pražská zvířecí záchranka 
603 239 922 Spádová záchranná st. Rokycany 
731 523 599 SOS netopýří linka

Každoročně bývá konec srpna a celé září obdobím záletů. Ne, tyhle zálety nemají nic 
společného se sexem. I když, vlastně mají. Často se totiž odehrávají v lidských ložnicích 
a navíc o sex v nich jde. Totiž jde v nich o sexuální hrátky netopýrů. Tak snad abych to 
vysvětlil... 

… aneb kulturní puzzle u krajanů v Chorvatsku
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Poobědový spánek ve výšinách Českého domu byl 
zasloužený. Do Dolan jsme vyráželi v dobré náladě a od-
počatí. Před námi byl náročný večer.

KAPITOLA 6 – KUCHAŘSKÁ VITRÁŽ
Dobro došli, vítá nás nápis a chlazené pivo Staro-

češko. Spousty stánků s dobrotami typickými pro da-
nou národnostní menšinu. Hasiči místní, z Rumunska 
i z Všeradic byli připraveni na vše. Pivo teklo proudem, 
nabízené panáčky jsme odmítali, je třeba se při vystou-
pení, které nás čekalo, trefit do strun a do rytmu. 

Chodili jsme od stánku ke stánku, Světluška Pro-
kopičová, autorka kuchařky, představovala jejich osa-
zenstvo a my jsme hráli na přání každého z nich. Jedna 
píseň za druhou. My jsme ti Pražáci... Škoda lásky... jaj 
to bylo krásné. 

Následovaly vtipné soutěže. No, tak to vám děkuji, 
že jste mě nominovali jako reprezentantku za Třehusk. 
Ježek z tykve, pak oddělit bílky a ušlehat sníh na stojáka 
spirálovou metlou! Vždycky jsem chtěla vědět, jak to 
babička dělala. Já na to mám robota. Šlehala jsem jak 
o život. Pokaždé druhá. Ale hlavně, že večer udržím 
violu. 

Na poslední soutěž jsme postrčili Metoděje. Byl skep-
tický, ale statečný. Jestli je to v pití piva, nikdo nemá 
šanci. Zásadně vyhrává vnadná krojovaná děva. A měl 
pravdu. 

Vlinuli jsme se i do večerního programu a obecenstvo 
zase zpívalo s námi. Nádhera! Tak teď už si můžeme 
ochutnat ořechovici, slivovici, domácí pivo, místní víno, 
dobroty a zase dobroty. 

Je půlnoc, měli bychom se přesunout do spacího 
hnízda. Chybí ale šofér. Čekáme. Jitka jde pro šoféra. 
Čekáme. Přijde šofér. Čekáme. Nemáme Jitku. Míra jde 
pro Jitku. Přijde Jitka. Čekáme na Mirka. Přijde Mirek 
a někam se poděl kapelník. Po hodině se stal se zázrak, 
jsme všichni. Spánek byl zasloužený. 

KAPITOLA 7 – DEN DRUHÝ
Ty už jsi vzhůru? Ozve se z postele v rohu místnosti. 

No jasně. Nepíšu fejeton, ale čtu si. Nechce se mi sní-
dat. Ale rozkaz zněl jasně. Jde se na snídani. Kontrola 
vedlejšího pokoje proběhla podle šablony předešlého 
dne. Dvakrát klepat, po třetí nahlédnout. Šéf zase pryč. 

Po, naštěstí, již menší snídani jsem následovala kos-
telní zvon svolávající ovečky. Kostel byl hned za rohem. 
Vchod nebyl vidět. Lidé stáli okolo, slovo Boží se linulo 
z reproduktorů. Zvláštní. Odvážila jsem se prodrat sku-
pinkami lidí k hlavnímu vchodu. Vysvětlení se ukázalo 
prosté. Víc lidí se již do útrob svatostánku nevešlo. 

Po duchovní potravě jsme se s Jitkou uchýlily do již 
prověřené kavárny. Přidal se Míra, ale netrvalo dlou-
ho a čekala nás návštěva a prohlídka České školy Jana 
Amose Komenského. Ta nás všechny naprosto uchvá-
lila. Atrium, kašna, hobití vchody do šaten dětí, všude 
prosvětlení luxfery. Tropické rostliny, barvy, obrazy... 
úžasné! Socha Ferdy Mravence důstojně hlídala vchod 
do školy mateřské. Takový areál může být snem našich 
škol a školek.

Po obědě krátký odpočinek a zpátky do kostýmů a do 
parku, kde právě začala další etapa dnů české kultury. 
Stánek s bramborovými plackami, hned vedle domácí 
bramboráčky, pak koláčky i chleba se sádlem a cibulí. 
Výběr staročeských dobrot byl ohromující. Chutě, které 
známe od babiček a prababiček. 

Při večerním programu, jehož jsme byli součástí, se 
na pódiu se vystřídaly kapely, taneční soubory, pěvec-
ká uskupení, a tak bylo na co koukat i co poslouchat. 
A řeknu vám, byla to nádhera. 

KAPITOLA 3 – CESTA
Do auta postupně nasedla pětičlenná výprava ve 

složení Milda Frýdl – harmonika a šofér, Mirek Mihalík 
– kytara, Jitka Švecová – zpěv, Metoděj Hovorka – kon-
trabas a já – viola.

Jituš nenechala nic náhodě. Pro všechny usmažila 
řízky, chleba, vybalila vlastnoručně nakládané okurky. 
Mňam, jako od maminky. Cesta ubíhala rychle a zá-
bavně.

Jééé čápi!... Jééé další čápi... Jééé, další... Jíťa fotí jak 
o život. Pak se chce chlubit fotkami, na nichž je ale jen 
velké hnízdo nebo půlka a... žádný čáp. Mildo, zpomal, 
nestíhám je fotit! A tak se nakonec jedna fotka může 
pyšnit dvěma rozmazanými chorvatskými čápy. 

KAPITOLA 4 – PŘÍJEZD 

Daruvar, půvabné městečko ve vnitrozemí Chor-
vatska. Horský výstup s kufry do podkroví Českého 
národního domu. Uff. S vyplazeným jazykem jsme pře-
mýšlely, zda budeme muset vystoupit až na vrchol, tedy 
na některou z osmi paland. Drobná paní, s dlouhým 
šedivým copem do pasu, nám pěkně česky vysvětlila, 
že nám ustele ty samostatné postýlky. Dalšího lezení 
do výšin jsme ušetřeny. 

Pivo! Staročeško! Honem, na to se těšíme celou 
dobu. Přesouváme se tedy do Dolan. Hemžení, vítání, 
a konečně svlažení našich hrdel studeným pivem. Velký 
stůl ve společenském domě se zaplňuje miskami, talířky 
a tácy tajemně zakrytými. Hlediště se zaplňuje lidmi. 
My se proměňujeme v kuchařky a kuchtíky. A všude je 
slyšet krásná čeština. Kam jsme to vlastně dojel? Dolany, 
Dolany... zpíváme první písničku. Následuje divadelní 
představení o tom, jak se před 18ti lety zrodil nápad 
vytvořit kuchařku Z receptů našich babiček. Odjely 
kdysi daleko za lepším živobytím a usadily se na území 
dnešního Chorvatska. Učily se vařit... recepty si ručně 
psaly... A rukopisy se dochovaly. 

A teď nastal čas pokřtít ji moukou, vínem a písní 
Švestkové knedlíky. Obecenstvo zpívá s námi. Odkrývají 
se misky a talířky a následuje ochutnávka voňavých jídel, 
jak od babičky. Mňam. Po slavnosti jsme neodolali po-
sezení na náměstí Daruvaru s pivem a vínem, jak jinak. 
Na výstup do ubytovacího zařízení je třeba nabrat síly. 

KAPITOLA 5 – DEN PRVNÍ
Ty už jsi vzhůru? Ozývá se z postele v rohu místnosti. 

No jasně, že jsem. Píšu si do šuplíku malý fejeton. Jdeme 
na snídani, zní rozkaz. Nelze odmlouvat. A co kluci? 
Jitka jde zaklepat. Nic. Strojíme se. Jitka jde zaklepat 
podruhé. Nic. Namaluji si pusu, jsem připravená. Jitka 
jde klepat potřetí a nakoukne ke klukům do pokoje.  
No tedy, spí jak zabití, ale šéf už tam není. 

Nejsem zvyklá snídat, a když tak jen kafe. Než jsem 
si ho udělala, měla jsem nachystaný plný talíř. No, potěš 
mě pánbu. To nemohu sníst... Ale mohu. Starším se 
prostě nemá odmlouvat. 

Po snídani vyrážíme na místní tržiště. Potkáváme 
šéfa a ten nás provede a dovede a seznámí s městem 
a řekne, no jasně, že tu prodávají klobouky, a hned mám 
jeden modrý (modrá je dobrá) na hlavě. Když na zahrád-
ce popíjíme kávu a chladíme hrdla vynikajícím suchým 
vínem, sluníčko mi už nesvítí do očí. Užíváme si pohodu. 
Po chvíli se k nám přidá Mirek, který brblá, že po ránu 
pořád někdo klepal na dveře. No tedy... 

Kolem poledne jde kapelník vzbudit Méďu, přece 
nemůže být bez oběda, je ještě ve vývinu. Co by tomu 
řekli doma, že. Kompletní pak odcházíme k obědu.  
Vynikající balkánská kuchyně doplněna místním vínem 
a pivem nezklamala. Mňam. 

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ
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Při prohlídce uměleckých děl zahrada skýtala malá 
zákoutí s posezením, kde se podávala káva a domácí li-
monáda, atmosféru dokresloval zvuk vodopádu v jezírku 
i zpěv ptáčků ve voliéře.

A jak hodnotí tento počin sami vystavující?

Helena: Splnila všechna očekávání třebaňských ama-
térských i profi umělců. Každé dílo mělo své originální 
místo a tím i báječnou atmosféru a návštěvníků bylo 
skutečně hojně. Prostě paráda.

Milena:Myslím, že pro mnohé to bylo překvapení – ta-
kový typ akcí není úplně běžný. Bylo to hodně pestré, 
takže každý si našel něco, co se mu líbilo nebo k čemu 
má nějaký vztah. 
Možná, že to inspiruje a trochu pošťouchne i další lidi, 
aby to, čím se doma baví, ukázali ostatním. Každopádně 
tato akce opět udělala i něco pro mezilidské vztahy. 
Setkali jsme se tu s mnohými zajímavými lidmi, a ta 
setkání byla vždy velmi příjemná.

Tomáš:Zahrada jako venkovní galerie byla neotřelý ná-
pad, díky tomu jste si mohli prohlídku děl spojit i s pro-
cházkou v malém parku s jezírkem a relaxovat. Ideální 
je, že pozemek je u hlavní silnice na Karlštejn, a tak ji 
spolu s místními navštívili také náhodní kolemjdoucí.

Metoděj: Jako nového člena spolku mě tato akce velice 
nadchla. Nic podobného jsem v okolí nezaznamenal 
(nepočítám ZUŠ Řevnice), což je velká škoda, když tu 
máme tolik umělecky zajímavých lidí. Neobvyklý galerij-
ní prostor v podobě útulné zahrádky plné různorodých 
rostlin dodával dílům dokonalou harmonii, což může 
konkurovat největším galeriím na světě.
Být obyčejným návštěvníkem, tak bych po zhlédnutí 
děl s příjemným doprovodem a pohoštěním byl opravdu 
nadšen. V tom případě bych si určitě další příležitost 
k návštěvě nenechal ujít.

Jana: Super nápad umění na zahradě. Sama jsem se 
rozhodla připojit úplně na poslední chvíli a přivézt ke-
ramické mozaiky. Pro keramické motýly jsem jela asi 
hodinu před zahájením a poslední kolíky jsem zatlouka-
la s příchodem výpravy návštěvníků. Mile mě překvapil 
ohlas na vystavené exponáty. Považuji za přínos, že jsem 
se mohla blíže seznámit s tvorbou ostatních. Máme tu 
prostě samé šikuly. Určitě jsem pro opakování výstavy.

Michal: Jsem rád, že jako výtvarník žijící dlouhodobě 
Hlásné Třebani jsem se mohl zúčastnit této venkovní 
výstavy s dalšími výtvarníky. Tato letní výstava měla 
ohlas i díky umístění právě na zahradě. 

Lidka: Přestože zahrada je v současné době ve fázi pře-
dělávek, prostor působil podle reakcí hodně pozitivně. 
Pro děti byla lákadlem agama ve venkovním výběhu 
i loď na jezírku.

Já jsem návštěvníky ve většině případů osobně provázela. 
Takže jsem si výstavu užívala asi nejvíce, protože jsem 
těch pár dní žila venku obklopená nádherným uměním 
a setkávala jsem se zajímavými lidmi.

Ozývaly se mnohokrát hlasy, abychom z toho udělali 
tradici. Jednoznačně jsem pro. Je to velká výzva, dotvo-
řit zahradu tak, aby se mohla stát stálým venkovním 
výstavním prostorem

Každá akce má svůj začátek i konec. Odebrali jsme 
se tedy na společnou večeři v Českém domě. Jen spát 
se nikomu nechtělo, večer byl ještě mladý, a tak jsem 
vytáhla violu, Míra kytaru, Méďa basu. Za chvíli sálem 
(o něco větším, než je naše sokolovna) zazněly první 
lidovky, jazzůvky, prostě tak, jak my hudebníci říkáme, 
od Bacha po Vlacha. Odněkud se vynořil mladík, který 
zasedl k piánu, a páni, to jste měli koukat, nebo spíše 
poslouchat! Tomu to běhalo po klávesách. Pěvecký sbor 
se rozrostl o moravská děvčata, poslance parlamentu, 
mládež i hlasy vyspělé. V náhodném repertoáru ne-
chyběli ani Beatles! A tak jsem na závěr výletu zažila 
hudební nirvánu. To, když Metoděj vzal do ruky smyčec 
a my si dávali duet viola – kontrabas. Hrálo se do tří 
do rána. Pak krátký spánek, balit a jet. Kam jinam než 
domů do údolí Berounky.

Co říci na závěr? Nelze odolat pozvání na příští rok. 
Krásné a vřelé přijetí našich krajanů je nezapomenutelné 
a ještě dnes hřeje u srdce. Jejich péče byla obdivuhodná 
a bylo by krásné je přivítat na oplátku u nás. 

Českou besedu Daruvar založila 14. 7. 1907 v Dolním 
Daruvaru skupina uvědomělých krajanů, kteří se chtěli 
scházet, číst české knihy, hrát divadla a pomáhat chu-
dým rodinám. Po více než sto letech je to nejpočetnější 
a jeden z nejstarších krajanských spolků v Chorvatsku.

 V rámci České besedy Daruvar působí knihovna 
Franty Buriana, dvě divadelní skupiny, folklorní soubor 
Holubička s kapelou, pěvecký sbor a Radio klub Jan 
Hus. Všechny tyto skupiny usilují o co nejvyšší kvalitu 
amatérské práce a dosahují dobrých výsledků.

Česká beseda Daruvar byla ve dvacátých letech mi-
nulého století u vzniku nejen české základní a mateřské 
školy, ale i mnohých krajanských spolků v okolí. Navíc 
si Česká beseda před druhou světovou válkou postavila 
krásný Český národní dům, který se pořád zvelebuje. 
Členové se v něm scházejí a pořádají různé kulturní 
programy. 

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

ZAHRADNÍ VÝSTAVA - OHLÉDNUTÍ 
T E X T:  Č L E N O V É A RT C L U B U F E R DI N A N D

Obrazy, obrázky, keramické objekty, ale i originální 
šperky, hmyz v nadživotní velikosti a sochy vystavovali 
naši členové Helena Ica Kanhauserová, Jana Pernecká, 
Milena Velková, hostitelka Lidka Slavík Limpouchová 
a Michal Krejčí, Tomáš Pekárek a náš nejmladší člen 
Metoděj Hovorka.

Umělecká díla a dílka jsme rozmístili do různých 
koutů zahrady a pak už jen čekali, jak výstava zaujme. 
A věřte, že jsme byli doslova šokováni počtem návštěv-
níků, kterých přišlo přes devadesát! Jejich hodnocení 
bylo velmi pozitivní, ať už to byli místní, náhodní turisté 
z Čech nebo i ze zahraničí.

V červenci se podařil neobvyklý experiment. Na přání přátel z Vraného jsme uspořádali 
výstavu v zahradě „U Slavíků“, kde má náš klub i sídlo. Poloha naší zahrady se pro tento 
záměr báječně hodila. 
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Umístit své děti do předškolního vzdělávacího zařízení jsem 
řešila stejně jako vy. Byla toto hlavní příčinou založit sou-
kromou školku/školu?

Nejprve jsem začala s tím, že jsem se v roce 2010 do-
hodla se zastupitelstvem, zda by bylo možné získat pe-
níze na hřiště, které je dodnes před obecním úřadem. 
Zastupitelstvo mi schválilo rozpočet a já jsem zajistila 
firmu, která prvky dodala, a poté jsem poprosila míst-
ní maminky i tatínky, zda by pomohli, vše šlo hladce 
a hřiště dodnes stojí. To bylo na podzim 2010, asi 14 dní 
po porodu syna. Měla jsem radost a byla to bezvadná 
akce, při níž jsem potkala spoustu nových mladých 
rodin. Myslím si, že v lednu 2011 se pak mně a Markétě 
Bosákové (spoluzakladatelka Hlásku, pozn. redakce) 
ozvala Jana Gartová (nyní Šváchová), zda bychom ne-
chtěly založit dětský klub. Markéta je pedagog a já jsem 
měla na starosti provozní záležitosti. Jana nám na první 
rok poskytla zázemí v přízemí svého domu, bez nároku 
na nájem. My s Markétou jsme pracovaly zcela zdarma, 
však to bylo pro naše děti. Přijaly jsme své první za-
městnankyně: Martinu Koutskou, Blanku Císařovou 
a Pavlu Polechovou. Ty jsou se mnou dodnes. Později se 
k Markétě přidala ještě jedna paní učitelka. MŠ vznikla 
až o rok později. V klubu bylo 25–30 dětí.

Kdo Vám z počátku pomáhal se založením školy a jaké pro-
blémy s tím byly spojené?

Hodně nám také pomáhala Iva Matějková, která je 
v oboru pedagogiky kovaná a stala se stejně jako my 
členem Klubu Hlásek. Samozřejmě by to nešlo bez Jany 
Šváchové a Ilony Gartové, která vozila obědy ze ZŠ Řev-
nice, Darina Kandráčová se nám starala o účetnictví. 
Obec tenkrát místním dětem přispívala na školné.

Takže se zdálo, že problém umístění dětí byl vyřešen, za-
městnávala jste několik místních žen. Do budoucna to ale 
asi tak jednoduché nebylo. 

Po roce fungování nám hygiena oznámila, že v těch-
to prostorech rodinného domu nemůžeme dále klub 
provozovat. V té době nikdo nepodporoval domácí 
skupiny a lesní MŠ a museli jsme hledat nové prostory. 

Mezitím se vyměnilo zastupitelstvo a my jsme jednali 
o příspěvku na rekonstrukci jiných prostor, které nám 
poskytla paní Najmanová. Tenkrát jsme nabídli obci, 
že pokud nám dají, tuším, 240 tis. Kč na rekonstrukci 
vily Pod Svahem, tak jim v momentě, kdy postaví no-
vou obecní MŠ, předáme personál i děti a naši školku 
zavřeme. Obec naši nabídku ale odmítla. My jsme tedy 
zůstaly s Markétou a s 25 dětmi samy, neměly jsme kam 
jít. Nakonec nám půjčily dvě rodiny bezúročně 200 tis. 
Kč a nám se podařilo založit s.r.o. a připravit do září 
budovu tak, aby odpovídala podmínkám hygieny. Obec 
alespoň nadále přispívala 500 Kč na každé místní dítě, 
aby bylo nižší školné. Výstavbou nové obecní státní MŠ 
se naše cesty na dlouhou dobu se zastupiteli rozešly. 
Zastupitelstvo nebylo k Hlásku příliš vstřícné. Nicméně 
my jsme s podnikáním neskončily, MŠ byla plná i po 
otevření nové obecní MŠ a my jsme už definitivně spadly 
do podnikání, které neměla ani jedna z nás původně 
v úmyslu. Byly jsme sice další rok bez výplaty, ale splatily 
jsme půjčky a měly jsme náš Hlásek.

Cesta z Mořinské do ulice Pod Svahem nebyla definitivní. 
Museli jste se potřetí stěhovat. 

Velká komplikace bylo stěhování z ulice Pod Svahem, 
kdy jsme po 5 letech musely odejít kvůli problémům 
se sousedy a územnímu plánu. Naštěstí nám prostory 
nabídli Cincibuchovi a my jsme během 6 měsíců zre-
konstruovali celou vilu. Nakonec jsme za tuto změnu 
moc rády.

Před 13 lety jste začali budovat klub pro děti, později jste 
založili mateřskou školku a působili v ulici Pod Svahem. Kdy 
se zrodila myšlenka pokračovat základní školou?

Základní škola vznikla hned v roce 2013. Vznikla 
vlastně náhodou. S Markétou jsme uvažovaly o škole, 
ale neměly jsme ani peníze, ani prostory. 

POLÍČKO-KLUB SPOLEČENSKÝCH HER 
T E X T:  T O M Á Š P E K Á R E K

S otevřením rovinské klubovny se naskytl skvělý pro-
stor pro občasná setkávání. Zveme proto dětské i dospělé 
hráče od 8 let výše na první setkání nově založeného 
deskoherního klubu Políčko.

Pak bychom hrávali zhruba dvakrát do měsíce podle 
časových možností hráčů. Co se bude hrát, domluvíme 
předem, nebo se necháme překvapit tím, co kdo donese. 

Záleží na složení herní skupinky, jestli půjde spíše o leh-
čí rodinnou hru, nebo něco složitějšího. Vítáme také 
hráče outdoorových her, na rovinské návsi by se na jaře 
a v létě dobře hrál kubb i mölkky. Jsme otevřeni všem 
(ale klubovna je malá...), nevedeme docházku, návštěva 
je zdarma.

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

První setkání 
čtvrtek 7. září od 17.00 hod.

Políčko - klub společenských her 
Klubovna na Rovinách 
https://policko4.webnode.cz
Facebook "Políčko - klub společenských her"

T E X T:  M I L O S L AVA S N O P E K 
F O T O :  A RC H I V V E RON I K Y VAC U L O V I Č O V É

Začátek nového školního roku vám společně s majitelkou školy Veronikou přiblížíme 
soukromou školu Hlásek. Škola funguje v Hlásné Třebani od roku 2011. Hlásek byl 
založen pro rodiny, které chtějí od školy více než jen znalosti, je školou, která poskytuje 
dětem prostředí, kde se mohou bezpečně rozvíjet a hledat své já. Veronika Vaculovičová, 
majitelka a zakladatelka školy, si se mnou povídala o tom, jak škola vznikala, jaké 
potíže musela řešit a jaké má plány do budoucna. Hlásek vznikal původně jako klub pro 
děti, aby pomohl umístit děti do školního zařízení. Náhoda, štěstí a osud tomu chtěly, 
aby se Hlásek zapsal do naší vesnice natrvalo.

HLÁSEK SE STARÁ O DĚTI JIŽ 13 LET,  
ANEB JAK TO TENKRÁT ZAČALO? 

Dobrý den Veroniko, vystudovala jste korejštinu a máte titul 
MBA, procestovala jste více než 70 zemí světa, žila jste v Jižní 
Koreji, pracovala v oblasti lidských zdrojů, proč tedy škola 
v Hlásné Třebani? Napadlo Vás, kam až dojdete?

Vůbec ne, mé dceři byly necelé 3 roky a synovi necelý 
rok, pracovala jsem jako headhunter a auditor v oblas-
ti lidských zdrojů. Moje práce mě moc bavila a chtěla 
jsem se k ní vrátit. Nicméně v Třebani jsme bydleli od 
prosince 2007, a když se mi narodily děti, zjistila jsem, 
že tu děti nemají hřiště, že vlastně není místo, kde bych 
potkala místní maminky, a s hrůzou jsem si uvědomila, 
že nemám kam svoji dceru umístit do MŠ, že si musím 
místo zamluvit rok předem. Chtěla jsem jen pomoci 
sobě a místním maminkám, nechtěla jsem rozhodně 
podnikat.
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Co je pravděpodobně jiné, je servis pro rodiče, který 
nabízí naše poradenské pracoviště, neustálá péče o klima 
tříd a potřeby dětí a dlouhá otevírací doba. Unikátní 
jsou naši pedagogové, kteří mají v 90 % zkušenosti i z ji-
ných oborů, než je pedagogika. Mnozí z nich si doplnili 
pedagogické vzdělání po nástupu k nám. Máme zde 
i 2 herce, kteří vystudovali HAMU, 2 psychoterapeutky, 
projektantku, designérku interiérů a další. Ta pestrost 
je pro tým velmi obohacující. Všichni mají samozřejmě 
dostudované pedagogické vzdělání. Samozřejmě máme 
i kované učitele, kteří byli, jsou a budou učitelé.

Jaké výhledy a nápady máte do budoucna? 
Budeme rádi, když se nic příliš nebude měnit. Od 

roku 2019 jsem na Hlásek jako majitel sama, Markéta 
se mi svoji půlku rozhodla prodat na jaře 2019. Musím 
říci, že jsem neměla ještě ani jeden klidný rok. Přišel 
covid, pak válka na Ukrajině. Jedna výzva za druhou 
a na jednoho člověka to je opravdu nálož. Moje práce mě 
ale opravdu baví a ještě více mě baví práce s lidmi, kteří 
se mnou v Hlásku jsou. Vždy mě podpořili a dělají svoji 
práci s velkým respektem a nadšením. Ráda bych měla 
prostor se věnovat v dalším školním roce hlavně kvalitě 
výuky a ráda bych udržela klima školy, které nyní máme.

Dle slov našich externistů není úplně běžné, že by 
škola pečovala o pedagogy. V Hlásku je sice naším „klien-
tem“ dítě, ale důležité je, aby i zaměstnanci měli příjemné 
prostředí a možnost na sobě pracovat či o sebe pečovat. 
Já to beru jako něco, co je pro mě důležité, ale prý to 
není běžné. U nás se mohou lidi vzdělávat a posunovat 
dle svých potřeb. Mají k dispozici odborníky, kteří jim 
pomohou v profesním, ale i soukromém životě, pokud 
chtějí. Jsem ráda, když lidé kolem mě mohou růst. Máme 

tu několik kolegyní, které začínaly na pozici hospodářek 
a nyní mají vysokou školu a učí. Určitě není běžné, že by 
v jedné firmě byli zaměstnanci, kterým je 20 a zároveň 
tu jsou i ti, kterým je 75 let. Daří se nám dobře vyvažovat 
věkové rozložení kolegů a kolegyň, což je i pro děti pestré 
a učí se tak komunikovat napříč věkovými skupinami.

Jak se Hlásek zapojuje do dění v obci? 
Když se podívám do historie, tak Hlásek mnoho let 

celé léto pořádal příměstské tábory, kam chodily i děti 
místních chatařů. Moc ráda na to vzpomínám. 3 roky 
jsme provozovaly také klubík pro děti do 2 let, bohužel na 
něj již nemáme prostory. V době povodní v roce 2013 jsme 
se stali rázem azylovým domem pro několik rodin, které 
bydlely a bydlí v oblasti Ve Vejtrži. Prali jsme prádlo, při-
pravovali jídlo a doplňovali oblečení, které nechaly rodiny 
doma. Náš dům se stal parkovištěm pro některá auta. 
MŠ se na čas smrskla do jednoho patra a jedna rodina 
u nás bydlela měsíc. Pravidelně se zapojujeme do akce 
Ukliďme Česko, upořádali jsme několik plesů, v době 
covidu jsme šili roušky a nakupovali materiál, několika 
rodinám mimo Hlásek jsme zapůjčili pro děti počítače. 
Ihned po zahájení ruské invaze jsme dali dohromady ob-
rovské množství oblečení, léků, vybavení do domácnosti 
a rozesílali jsme tam, kde bylo třeba. Hned na začátku 
března jsme otevřeli ukrajinskou třídu, kde učily ukra-
jinské paní učitelky. Děti jsme díky sbírce rodičů vybavili 
aktovkami, penály a školními pomůckami. Museli jsme 
všemu uzpůsobit dění ve škole, přesunuli jsme družinu 
tak, aby v odpoledních hodinách měly děti z Ukrajiny 
svoje patro v budově Rovinská. Naše děti pomáhaly také 
několika důchodcům hrabat na podzim zahradu atd. 
Zapojíme se rádi do čehokoliv, co dává smysl. Jsme jeden 
z největších zaměstnavatelů v okolí.

Připravily jsme tenkrát letáčky a házely je do schrá-
nek. Někdy na konci roku 2012 se nám ozval Zdeněk 
Mysliveček, který nás překvapil tím, že nás chce podpořit 
a že v naší myšlence založit i základní školu vidí smysl. 
Bylo neuvěřitelné, že nás nechal užívat ze začátku jen 
malou část budovy, dal nám naprosto úžasný nájem 
a my jsme mohly začít hledat děti. Vše se událo hodně 
rychle a my jsme v září otevřely smíšenou 1.–5. třídu. 
Bylo skvělé, že nám rodiče důvěřovali a svěřili nám svoje 
děti. Velkou výhodou bylo to, že mnohé děti přešly z naší 
MŠ, znaly nás a věděly, že hledáme cesty, které fungují, 
a pokud jsme narazily, našly jsme jinou cestu, kam jít. 
Mnozí z nich jsou nyní již vysokoškoláci. Kdyby nebylo 
Zdeňka a bezvadných rodičů, kteří nám dali volnou 
ruku a zároveň pomáhali, kde se dalo, nikdy bychom 
školu neměly. Postupně jsme začaly otevírat další třídy 
a ročníky jsme rozdělily dle věku. 

Jakou má v současné době Vaše zařízení kapacitu?
V ZŠ máme kapacitu 75 žáků, ale většinou naplňuje-

me maximálně do 73, hlavně kvůli velikosti tříd. V MŠ 
máme kapacitu 49 dětí a letos jsme měly úplně plno. Le-
tos máme ještě pár míst v předškolní třídě a u tříleťáků.

Kolik máte zaměstnanců a kolik přímo z Hlásné?
Lidí, kteří pracují pro Hlásek, je 45, ale do toho počí-

tám i lektory a výpomoc. V přepočtu na plně zaměstnané 
je jich 25. Z Hlásné Třebaně je jich 10 na plný úvazek.

Jak se na Vaší škole učí? 
V naší škole si všichni tykáme a funguje to velmi dobře. 

Naše hodnoty jsou definovány tak, aby jim děti i rodiče ro-
zuměli. Dbáme na slušnost, otevřenost, budujeme v dětech 
i pedagozích zdravé sebevědomí a zároveň vedeme děti 
i pedagogy k pokoře a sebereflexi. Důležitou hodnotou je 
respekt a určitá autentičnost. Nerada bych srovnávala státní 
a soukromé školství. Znám několik státních škol, které 
fungují na podobné bázi jako my. Máme určitě výhodu 
v tom, že je u nás malý počet žáků ve třídě, na třídu máme 
dva pedagogy. Angličtinu učí dva rodilí mluvčí, pracujeme 
v projektových blocích, učíme se hodně zážitky (praxí). 
Máme možnost společně ovlivňovat to, jaký Hlásek bude, 
nemusíme se nikoho ptát, když chceme něco změnit. Pra-
cujeme moderními a velmi funkčními metodami, které už 
umíme dobře propojit tak, aby nešlo jen o moderní pozlát-
ko, aby to, jak učíme, dávalo smysl. Propojili jsme metodu 
kritického myšlení, FIE (nyní MIU), matematiku profesora 
Hejného a projektové učení Začít Spolu. Dlouho jsme se 
hledali, ale tyto metody mají jednu společnou linku, která 
nám umožňuje učit tak, aby byla výuka plynulá, kompaktní 
a abychom měli společný jazyk a společný přístup k dětem 
i sami k sobě. Máme po ruce výborné mentory, školitele, 
kteří školí pedagogy po celé ČR. Jezdí k nám přímo do 
výuky a „hlídají“, abychom dané metody správně využili 
a vytěžili ve prospěch dětí. V matematice je to naprostý 
luxus, protože se mnou je již 13 let jedna z nejúžasnějších 
matematiček a mentorek Pavla Polechová. 

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ
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Jaké úspěchy slaví Vaši žáci?
Pravidelně vyhráváme nebo se umisťujeme na prv-

ních místech v matematických soutěžích. Při srovnáva-
cích testech České školní inspekce 5. tříd jsme již třetím 
rokem vysoce hodnoceni v oblasti čtenářských dovedností 
a všeobecného přehledu. Pokud se hlásí naši páťáci na 
gymnázium a pečlivě se připravují, pak máme 90% úspěš-
nost přijetí. Máme děti na Menze, Dopplerovi, Keplerovi, 
Na Zatlance, na Kavalírce, na gymnáziu Duhovka či na 
gymnáziu Gevo. Máme za sebou 2 nádherná divadelní 
představení, kdy bylo na pódiu všech 73 dětí. Jsem hrdá na 
to, že pomáháme, věnujeme se dobročinnosti díky dětem, 
které pořádají jarmarky, kde prodávají to, co vyrobily, a to 
u MS. (již je viz. výše) Úspěchem je ale hlavně to, že naše 
děti jsou v novém kolektivu na druhém stupni vítány, umí 
se učit a jsou parťáci do nepohody.

Veroniko, a co máte na starosti v Hlásku Vy?
Poskytnout dětem takové podněty, aby se chtěly vzdě-

lávat, aby je to bavilo, aby měly dobré znalosti a uměly 
kriticky myslet. Hlavní podmínkou pro chuť k učení je 
dobré klima školy, to, že se děti respektují a umí spolu 
komunikovat a nebojí se říct svůj názor. Také to, že jsme jim 
partnery, nejsme pro ně hrozba. Naše mise je: „Připravovat 
děti na cestu, ne cestu pro děti“. Nemůžeme je donutit, aby 
se učily, ale umíme připravit prostředí a podmínky pro 
učení tak, aby jim to nedalo spát a chtěly. Já se v Hlásku 
starám hlavně o to, abychom měli kvalitní tým, pečuji 
o vzdělávání zaměstnanců a také o jejich zázemí. Mám na 
starosti finance a celkově pečuji o to, aby byl Hlásek Hlás-
kem. Jak to komentovala moje kolegyně: „Tebe je možné 
najít v kuchyni, ve sklepě, jak zametáš i u sebe v kanceláři.“

Co očekáváte, že se Vám v blízké budoucnosti povede? 
Nyní uvažuji opět o rozšíření o 2. stupeň, ale jsme ve 

stejné fázi jako u každého začátku, nemáme budovu a chybí 
finance. Ale vždy si říkám, že je vše napsáno, a pokud něco 
má být, tak to bude! Ale budu moc ráda, když už nepřijdou 
žádné další covidy a války. Bylo a je to pro nás stále ná-
ročné, jsou to neustálé překážky, které asi zažívají všichni 
podnikatelé. Bez podpory svých kolegů a trpělivosti mé 
rodiny, bych to asi vzdala. Raději tedy nemám očekávání 
a nechávám to plynout.

Veroniko, působíte jako velmi silná osobnost, která se jen tak 
něčeho nezalekne! Vždyť jen ty těžké začátky, covid, válka Vám 
ukázaly tu negativní stránku podnikání.

Za cíl si rozhodně dávám přesvědčit naše politiky, že 
šetřit na školství je cesta do pekel. Podpora soukromého 
školství ze strany státu je velmi malá, přestože často suplu-
jeme nedostatek míst ve státních školách. Vždy si musíme 
poradit sami. Osobně se mi nedaří odpočívat a mít čas pro 
sebe. Nejsem vždy tak silná, jak vypadám, ale není na mě 
moc vidět, když už „melu z posledního“. To poznají jen ti 
nejbližší. 

Obec se za několik let hodně rozrostla a v současné době zde žije 
plno nových rodin. Do Vaší školy chodí převážně místní děti? 

Do Hlásku chodí každý rok cca třetina místních dětí, 
dvě třetiny jsou z blízkého okolí.

Do Hlásné Třebaně jste se přistěhovala a postavila domek 
s manželem. Vychováváte dvě děti. Co tu máte nejraději a kam 
chodíte relaxovat? 

Mám moc ráda procházky podél řeky Berounky, rela-
xuji nejraději tam, kde nejsou lidé. Krásně je ve všední den 
nahoře na kopci nad Karlštejnem. Chodím na jógu a na 
nejrůznější výlety, lyžuji a zbožňuji vodu a plavání, mám 
ráda divadlo, hudbu, zpívám.

Co byste ráda uvítala v obci a co Vám dělá vrásky?
Uvítala bych hřiště pro starší děti, kde se mohou sejít, 

zahrát si fotbal, volejbal nebo si jen tak popovídat. Bylo 
by fajn mít místo, kde se můžeme scházet i my dospělí. 
Neformálně. Dělá mi vrásky doprava, bezpečnost. Auta 
jezdí hrozně rychle, je to tu nebezpečné. Vrásky mi dělá na-
příklad i naše cesta v ulici Na Paloučku, která je v hrozném 
stavu, a všichni, kdo tu bydlí, mají plné zahrady prachu. 
Uvítala bych spolupráci s místními spolky, ráda bych, aby 
i Hlásek mohl být součástí dění v obci. 

Chcete něco vzkázat dětem a rodičům?
Chtěla bych poděkovat za mnohaletou důvěru rodin, 

které u nás mají děti. Přeji všem, aby měli šťastnou volbu, 
ať už dají své děti kamkoliv, a aby měli odvahu se za své děti 
postavit, pokud je to třeba. Školství se mění a jedině tím, 
že nám pedagogům dáte jasnou zpětnou vazbu, se může 
něco změnit. Do nového školního roku vykročte pravou 
a berte věci s nadhledem.

Není mnoho žen, které si jdou za svým 
cílem tak jako Veronika! Pracovní 
nasazení, ale také láska ke škole jsou 
obdivuhodné. Děkuji za poutavý příběh 
a přeji splnění dalších snů, otevření  
2. stupně ZŠ a především spokojených 
žáků. 
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Školy HLÁSEK – základní škola a mateřská 
škola, s. r. o.
U Kapličky 58 a Rovinská 96, Hlásná Třebaň 
+420 777 568 562 
www.skolyhlasek.cz
info@skolyhlasek.cz
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Na své si přišli i dospělí běžci, na které čekala mož-
nost volby 5kilometrové nebo 10kilometrové trasy. Vět-
šina běžců zvolila delší trasu, která vedla lehce kopco-
vitým terénem. Za každý vyběhnutý kopec, čekala na 
běžce odměna v podobě krásných panoramat. Kratší 
trasa vedla podél řeky Berounky. Rovinatý terén zvládl 
opravdu každý běžec. 

V cíli na běžce čekala účastnická medaile a občer-
stvení. Počasí celému hasičskému počinu přálo, bylo 
slunečno. 

I přes pár organizačních kotrmelců, o kterých dou-
fám, ani nevíte a my se z nich poučíme, měly závody 
opravdu úspěch. Můžete se tedy už teď začít těšit na 
příští rok! Třetí ročník HASOBĚHU bude a bude druhou 
srpnovou sobotu vv roce 2024. 

Ještě jednou velké díky vám, běžcům, a hasičům 
v Hlásné Třebani, že jsme mohli uspořádat tyto závody 
a pevně věřím, že stanou tradicí stejně jako je HASO-
FEST.

SPOLKY A ORGANIZACESPOLKY A ORGANIZACE

ČINNOST NAŠICH HASIČŮ V LÉTĚ
T E X T:  T O M Á Š S N O P E K 
F O T O :  A RC H I V J S DH H L Á S N Á T Ř E B A Ň 

Letní měsíce byly z pohledu zásahové činnosti pro hasiče klidné. 
Hasiči vyjížděli v létě celkem třikrát. 

Dne 24. 7. byli hasiči vysláni k hlášenému požáru 
pole v Bělči. Na místo jsme okamžitě vyrazili s oběma 
cisternami. Po příjezdu na místo události byli na místě 
již hasiči z Litně a profesionální kolegové z Řevnic a požár 
byl plně pod kontrolou. Hasiči byli tedy vysláni zpět na 
základnu.

Ve středu 16. 8. se přes naši obec přehnaly silné bouřky 
se silným větrem a přívalovým deštěm. Po 20. hodině byli 
hasiči vysláni k odstranění stromu na komunikaci za obcí 
Mořina. Padlý strom zasahoval do jednoho z jízdních 
pruhů. Hasiči odstranili strom za pomoci motorové pily.

Ihned po příjezdu na zbrojnici, byla jednotka vyslána 
na likvidaci naplaveného bahna a zeminy na komunikaci 
směrem na Rovina.

Kontakty na hasiče Hlásná Třebaň
velitel jednotky: 774 550 317 
sdh-hlasna-treban@centrum.cz
Facebook Hasiči Hlásná Třebaň 
https://bit.ly/2V4wYTn
V případě ohrožení života, zdraví a majetku 
volejte 150. 

OHLÉDNUTÍ ZA HASOBĚHEM 
T E X T:  M A RT I N A VÁ Ň O VÁ 
F O T O :  A RC H I V S DH H L Á S N Á T Ř E B A Ň 

V polovině srpna, v sobotu 12.8. 2023, jsme v rámci 
programu našeho již tradičního HASOFESTU uspo-
řádali druhý ročník běžecký závodů, které z našeho 
pohledu dopadli nad očekávání, a to je díky vám. 

Odstartovalo 77 závodníků a nejmladší běžkyni byly 
2 roky. Již loni měl závod pro děti velký úspěch. Proto 
jsme se letos rozhodli do dětských závodů věnovat více 
energie a myslím si, že se to vyplatilo. Děti odstartovaly 
ve třech kategoriích, nejmladší běželi závod na 200 m, 
děti ve věku 6 - 10 let čekal okruh na 400 m a nejstarší 
děti běžely trasu dlouhou 1 km. Nadšené výrazy dětí 
i rodičů podporující své děti, které se snažily být v cíli 
úplně první, byly zkrátka k nezaplacení. 

JAKÝ BYL LETOŠNÍ HASOFEST? 
T E X T:  M A RT I N T U Č E K ,  P Ř E D S E DA S DH H L Á S N Á T Ř E B A Ň 
F O T O :  M I C H A L K N O R

Vždy je už napůl vyhráno, když vidím slibnou před-
pověď počasí na druhou srpnovou sobotu. Pravidelní 
návštěvníci - rodinky z širšího okolí Hlásné Třebaně po-
tvrzují, že Hasofest nabízí širokou paletu hasičské zábavy. 
Aby si událost užily děti i dospělí předchází onomu dni 
půl roku systematické přípravy a větší či menší zapojení 
více jak třiceti aktivních dobrovolníků z našeho sboru. 
Rok od roku krásnější areál na břehu Berounky díky nim 
nabízí individuální zábavu i pevné body programu, kva-
litní občerstvení, krásné a bezpečné prostředí.

Na sedmnáctém ročníku jsme věnovali nejvíce pozor-
nosti hasičině a kapelám. Vybrali jsme a dojednali účast 
pestré škály záchranné techniky. Staticky bylo k vidění 
rekordních 17 strojů! Stále aktivně sloužící cisterna Praga 
V3S z Tetína, které je již 65 let vs. současný lesní speciál 
HZS Beroun v podobě kompaktní čtyřkolky. Bok po boku 
jsme srovnali domácí Scanii stáří 22 let, desetkrát novější 
Radotínskou a úplně novou z HZS Řevnice. TransHos-
pital předvedl nejnovější ambulanci Volvo XC90 i nové 
příslušenství pro zásahy v nepřístupném terénu, Městská 
policie Řevnice služební motocykl,… 
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Mladí hasiči ukázali schopnosti poskytování první 
pomoci, dospělí záchranu tonoucího a hašení požáru 
automobilu. Kolegové nás doplnili při práci lezecké 
skupiny, historické stříkačky a psovoda se psem. Děti 
si navíc užily ranní Hasoběh, hasičské hry, kouzelníka, 
malování na obličej, pletení copánkům, výrobu náramků 
a obrovskou nafukovací skluzavku. Dospělí karikaturistu 
Vláďu Dvořáka a poté čtyři kapely s headlinerem v podobě 
Jaksi Taksi. 

Děkuji moc všem sponzorům, pořadatelům, kole-
gům, návštěvníkům, fanouškům i Vám místním, kdo 
jste k Hasofestu shovívaví! Těšíme se na nadcházející 
ročník 10.8.2024, na kterém oslavíme 120 let založení 
Sboru dobrovolných hasičů Hlásná Třebaň.

LETNÍ SOKOLSKÉ VŠENICE 
T E X T:  J A N A Š VÁC H O VÁ ,  T J  S O KO L H L A S N A T Ř E B A Ň 

Již druhým rokem se konal letní sokolský stanový 
tábor ve Všenicích u Rokycan. Letošním mottem bylo 
„Přežít“. Příběh děti dovedl na ostrov Tristan daleko 
v Atlantickém oceánu, kam se dostaly po ztroskotá-
ní výletní lodi Costa Concordia. Trosečníci si i přes 
nepřízeň počasí museli vybudovat příbytky, vyrobit 
si sekery, oštěpy a ukovat si nůž. Protože na ostrově 
objevily i pozůstatky dřívější civilizace, nakonec zde 
našly i skrytý poklad.

Letošního tábora se zúčastnilo 12 dětí, 3 instruktor-
ky a 3 vedoucí. Počasí začátkem týdne sice nebylo ide-
ální, ale výborně zapadalo do hry, a tak deštivý začátek 
nikomu až tak nevadil. Týden v přírodě při kterém se 
děti tradičně učily práci se sekerou, nožem a pilou, práci 
s mapou, uzlování a různé jiné dovednosti byl nakonec 
opět krátký a nikomu z nás se nechtělo moc domů. 
Takže už teď se těšíme na další ročník.

SPOLKY A ORGANIZACESPOLKY A ORGANIZACE

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR POD KŘÍDLY SOKOLA 
T E X T:  M I C H A E L A K U N C O VÁ ,  T J  S O KO L H L Á S N Á T Ř E B A Ň 
F O T O :  T J  S O KO L H L Á S N Á T Ř E B A Ň

Poslední červencový týden se letos již potřetí konal 
příměstský tábor v místním Sokole pod vedením Mo-
niky Putalové a Pavlíny Potočárové, které děti již znaly 
z minulých ročníků. Jednalo se o jeden týden. K dispo-
zici byla celá sokolovna, tedy velký sál pro sporty, malý 
sál jako odpočinkový, podium pro tvoření a jídelna.

Tábor navštěvovalo 26 dětí v rozmezí od 5-10 let. 
Strava byla zajištěna z Vývařovny Jany Šváchové z Hlásné 
Třebaně.

Tábor ukázal dětem různé sporty s profesionálním 
vedením, aby měly možnost si jich vyzkoušet co

nejvíce a byly motivované ke sportování i nadále.
Malí účastníci si tak mohli vyzkoušet florbal s Pav-

lem Štychou, který vede pravidelně během školního 
roku tréninky každou neděli v podvečer, trénink tenisu 
z řevnického Sportclubu, dopoledne s Taekwondem 
a kurzem sebeobrany s Radkem Záhejským. Na progra-
mu nechyběl celodenní výlet do Černošic na atletické 
hřiště, kde si mohli malí sportovci vyzkoušet další druhy 
pohybových dovedností. 

Vedoucí si také připravili spoustu her a tvoření roz-
vrženého do celého týdne.

Celý týden byl tedy velmi pestrý a pravidla byla pro 
všechny stejná. Vzájemný respekt, základy slušného cho-
vání a bezpečnost jsou vždy na prvním místě. Všechny 
malé sportovce program moc bavil a my děkujeme všem, 
kteří se zúčastnili. Těšíme se zase za rok.
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KULTURA A VOLNÝ ČAS INZERCE

KULTURNÍ A JINÉ AKCE V OKOLÍ

6.–9. 9. 2023
Lety – pivovar MMX

Mezinárodní soutěž ultralehkých balonů 
Za účasti pilotů z Anglie, Německa, Belgie a Polska uvidíte zajímavé disciplíny 
a zažijete atmosféru mezinárodních závodů letadel lehčích než vzduch – ultralehkých 
balonů. Doprovodný program: seznámení s piloty a jejich balony, možnost vyhrát 
vstupenku do koše balonu, který vás vyveze do cca 10 metrů, letecký simulátor,  
letecké modely. Start ve 14.00 hod., www.letyvletech.cz.

9.–10. 9. 2023
Beroun, náměstí 

Podzimní hrnčířské trhy
Tradiční víkend se stovky hrnčířů z celé republiky, doprovodný program po oba dny. 

8. 9. 2023
Lety

Návrat do školy, návrat ke sportu
FK Lety pořádá sportovní akci pro kluky a holky spojenou s dětskou diskotékou. 
Začátek v 16.00 hod.

9. 9. 2023
Dobřichovice

Dobřichovická šermířská alotria
XX. ročník historického šermu, doprovodný program: historické tržiště s dětskou  
lukostřelbou a dalšími atrakcemi pro malé i velké, doplněné dobovým i méně  
dobovým občerstvením. Vstupné. Začátek od 11.00 do 21.30 hod.

14. 9. 2023
Beroun, náměstí 

Běh pro Charitu
7. ročník charitativního běhu městem začíná od 18.00 hod.  
Doprovodný program pro děti od 14.00 hod.

16. 9. 2023
Dobřichovice

After 40 – koncert
Zakončení letní sezóny rockovým koncertem regionální bigbeatové kapely.  
Začátek od 19.00 do 21.30 hod.

16. 9. 2023
Tetín

Svatoludmilská pouť 
Tradiční pouť na Tetíně, tetínský trh, doprovodný program, kapely, vstup zdarma. 
Začátek od 9.00 do 21.00 hod. Info: www.svataludmila.cz

18. 9. 2023
Dobřichovice

Koncer Ballard, Hrubý, Kučera – blues – folkrock
Mimořádné hudební setkání tří hudebníků z různých zemí a různých hudebních 
oblastí. Začátek od 19.30 do 21.30 hod.

20. 9. 2023
Dobřichovice,  
Café Galerie Bím

Noc literatury
Začátek od 18.00 hod. Cílem Noci literatury je zvýšit zájem veřejnosti o současnou 
evropskou literaturu a její myšlenkové a tvůrčí proudy. Rovněž poukazuje na význam 
multilingvismu a překladů z velkých i malých jazyků.

23.–24. 9. 2023
Karlštejn 

Karlštejnské vinobraní
www.karlstejnskevinobrani.cz

23. 9. 2023
Tetín

Tetínské farmářské trhy – Dožínky
Živá hudba, jízdy na ponících, dětský program, bohaté občerstvení, tombola, regi-
onální produkty. Zdarma autobusová dopravu Tetín – Beroun – Jarov – Koledník 
a zpět. Začátek od 10.00 do 16.00 hod.

24. 9. 2023
Dobřichovice

Liduščino divadlo – rozpustilý kabaret
Tři příběhy, které napsal moudrý Ezop ve starém Řecku už v 6. stolení před n.l . 
Vhodné pro děti od 3 let, začátek v 16.00–16.50 hod.

26. 9. 2023
Dobřichovice

Interaktivní koncert Milli Janatkové – Klid, prosím!
Jedinečné spojení hudby a výtvarné tvorby výrazné a oceňované multiinstrumentalis-
tky a výtvarnice. Písně z aktuálního alba se věnují tématu hledání klidu a rovnováhy. 
Vstupné, začátek od 19.30 do 21.30 hod.

Z P R AC O VA L A :  M I L O S L AVA S N O P E K 

 
Ordinační hodiny srpen 2021 

Pokud je to možné, domluvte se prosím na návštěvě veterinární ordinace předem! 

Pondělí  2.8.  9-11 

Úterý   3.8.      15-17 

Středa   4.8.      17-21 

Čtvrtek  5.8. pouze předem objednané kontroly a akutní pacienti 

Pátek  6.8. pouze předem objednané kontroly a akutní pacienti 

 

Pondělí    9.8.  8-11 

Úterý   10.8.  9-11    14-17 

Středa   11.8.      17-21 

Čtvrtek  12.8. pouze předem objednané kontroly a akutní pacienti 

Pátek  13.8.  pouze předem objednané kontroly a akutní pacienti 

 

Pondělí-pátek  16.8.-20.8.    dovolená 

 

Pondělí  23.8.  8-11 

Úterý  24.8.  9-11    14-17 

Středa   25.8.      17-21 

Čtvrtek  26.8. pouze předem objednané kontroly a akutní pacienti 

Pátek  27.8.     dovolená 

 

Pondělí  30.8.  8-11 

Úterý   31.8.      14-17 

 

Veterinární ordinace Hlásná Třebaň, Pod Svahem 500, 267 18 Hlásná Třebaň, tel. 736 189 882, 
povysilova@vaszverolekar.cz, online rezervace na www.vaszverolekar.cz. 

Ordinační hodiny září 2023

Veterinární ordinace Hlásná Třebaň, Pod Svahem 500, 267 18 Hlásná Třebaň,  
tel. 736 189 882, povysilova@vaszverolekar.cz, online rezervace na www.vaszverolekar.cz.

Pro konzultace a objednání jsme Vám k dispozici každý všední den od 8 do 17h  
a v ordinačních hodinách na telefonním čísle 736 189 882.  
V naléhavých případech možnost ošetření mimo ordinační hodiny.

  DOPOLEDNE ODPOLEDNE
Pátek  1.9. objednaní a akutní objednaní a akutní  
Pondělí 4.9. objednaní a akutní  17-21
Úterý  5.9. objednaní a akutní objednaní a akutní 
Středa  6.9. operace  14- 17
Čtvrtek  7.9. objednaní a akutní 17-21
Pátek   8.9. objednaní a akutní objednaní a akutní
Pondělí  11.9. 9-13 objednaní a akutní
Úterý  12.9. objednaní a akutní objednaní a akutní
Středa  13.9. 9-12 14-16
Čtvrtek  14.9. objednaní a akutní 17-21
Pátek 15.9. objednaní a akutní objednaní a akutní 
Pondělí  18.9. objednaní a akutní 17-21
Úterý  19.9 objednaní a akutní objednaní a akutní 
Středa  20.9. 9-12 14-17
Čtvrtek  21.9. objednaní a akutní 17-21 
Pátek  22.9. objednaní a akutní objednaní a akutní
Pondělí   25.9. objednaní a akutní  17-21 
Úterý  26.9. objednaní a akutní objednaní a akutní
Středa  27.9. operace  14- 17
Čtvrtek  28.9. zavřeno  zavřeno
Pátek  29.9. objednaní a akutní objednaní a akutní
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